

INFORMATION

I. 30th Anniversary of the European Group of Public Law

The EGPL Reunion 2019 marked the 30th Anniversary of the European Group of Public Law and ended in an official ceremony on September 14, 2019 in the Archaeological site of the Roman Agora, followed by a festive cocktail at the premises of the EPLO located next to the site and in which more than 250 persons participated. The ceremony in the presence of H.E. the President of the Hellenic Republic Mr. Prokopios Pavlopoulos, who warmly welcomed the Members of the Group and the wider public and highlighted the successful developments and growth of the Group, was followed by the wishes of other high-ranked personalities, *inter alia* the Minister of Justice in representation of the Hellenic Government, the Regional Governor of Attica and the Mayor of Athens.

II. Prizes Awarded by the European Group of Public Law

Upon proposal of the Thesis Prize Committee, presided by Prof. Elisenda MALARET I GARCIA, the European Group of Public Law held:

The Thesis Prize was awarded to Yoan VILAIN, for his thesis *L'Etat et les collectivités locales en France et en Allemagne. Etude comparée des limites constitutionnelles à la décentralisation*, Humboldt European Law School, Germany.

III. Next Session of the EGPL: Date and Subject

The participants in the Reunion 2019 kept for their next meeting the dates between 11 and 13 September 2020. The theme of the next Reunion will be "*For a New Public Law*".

IV. Academy of European Public Law

Eight students, representing four universities, participated in the twenty-fifth study session of the Academy of European Public Law, which took place from the 25th of August to the 14th of September 2019, under the direction of Prof. Gordon ANTHONY.

Four students of the Academy were granted the Intensive International Master of Laws (I.I.L.L.M.) in European Public Law, after having successfully produced a dissertation and having defended it before an international jury panel.

All EGPL members expressed their satisfaction on the positive results.

V. Twenty-fourth Meeting of the EGPL Acting as the European Scientific Council of the European Public Law Organization

The twenty-fourth meeting of the EGPL acting as the European Scientific Council of the European Public Law Organization was held on September 14, 2019, under the presidency of the President of the European Scientific Council, Prof. Sabino CASSESE, and of Prof. Georgios GERAPETRITIS, Minister of State of the Hellenic Republic. Prof. Spyridon FLOGAITIS, Director of the EPLO, presented the activities undertaken and the projects executed by the EPLO, with particular emphasis on the European Law and Governance School. The EGPL members expressed their satisfaction and approval.

The new memberships of: Prof. Stefano Dorigo, University of Florence, Italy, Mr. Semih Gemalmaz, Lawyer, Turkey, Prof. Alfredo Moliterni, University of La Sapienza Roma, Italy, Ms. Anikó Raisz, Minister of State, Hungary, Prof. Bettina Schönborn-Haubold, Justus-Liebig-Universität Gießen, Germany, Prof. Angela Schwerdtfeger, Humboldt-Universität zu Berlin, Germany, and Prof. János Ede Szilágyi, Ferenc Mádl Institute of Comparative Law, Hungary, were presented to the Group and approved.

INFORMATIONS

I. 30^{ème} Anniversaire du Groupe Européen de Droit Public

La Réunion du GEDP 2019 a marqué le 30^{ème} Anniversaire du Groupe Européen de Droit Public et s'est achevée par une cérémonie officielle le 14 septembre 2019 sur le site archéologique de l'Agora romaine, suivie par un cocktail festif dans les locaux de l'EPLO situés à proximité du site et auquel ont participé plus de 250 personnes. La cérémonie, à la présence de S.E. le Président de la République hellénique M. Prokopios Pavlopoulos, qui a chaleureusement souhaité la bienvenue aux membres du Groupe et au grand public et a souligné le succès quant aux développements et à la croissance du Groupe, a été suivie par les souhaits d'autres personnalités de haute rang, *inter alia* le Ministre de la Justice représentant le Gouvernement hellénique, le Gouverneur de la Région d'Attique et le Maire d'Athènes.

II. Prix décernés par le Groupe Européen de Droit Public

Le Comité de Prix de Thèse, présidé par Prof. Elisenda Malaret i Garcia, ayant délibéré sur les candidatures au Prix de Thèse 2019, a proposé au Groupe Européen de Droit Public, qui l'a acceptée, la décision suivante:

Le Prix de Thèse est accordé à M. Yoan Vilain, pour sa thèse *L'Etat et les collectivités locales en France et en Allemagne. Etude comparée des limites constitutionnelles à la décentralisation*, Humboldt European Law School, Allemagne.

III. Prochaine réunion du GEDP: date et thème

Les participants à la Réunion 2019 retiennent pour la prochaine Réunion les dates du 11 au 13 septembre 2020. Le thème de la prochaine Réunion sera: "*Pour un nouveau droit public*".

IV. Académie de Droit Public Européen

La vingt-cinquième session d'enseignement de l'Académie de Droit Public Européen s'est déroulée du 25 août au 14 septembre 2019, sous la direction du professeur Gordon Anthony, avec la participation de huit étudiants, représentant quatre universités.

Quatre étudiants de l'Académie ont obtenu le master "*Intensive International Master of Laws (I.I.L.L.M.)*", en droit public européen, après avoir soutenu leur mémoire devant un jury international.

Tous les membres du GEDP se sont déclarés satisfaits des résultats positifs.

V. Vingt-quatrième réunion du GEDP siégeant en qualité de Conseil Scientifique Européen de l'Organisation Européenne de Droit Public

La vingt-quatrième réunion du GEDP siégeant en qualité de Conseil Scientifique Européen de l'Organisation Européenne de Droit Public s'est tenue le 14 septembre 2019, sous la présidence du Président du Conseil Scientifique Européen, Prof. Sabino Cassese, et du Prof. Georgios Gerapetritis, Ministre d'Etat de la République hellénique. Prof. Spyridon Flogaïtis, Directeur de l'EPLO, a présenté les activités entreprises et les programmes exécutés par l'EPLO, en mettant l'accent sur la *European Law and Governance School*. Le GEDP a exprimé sa satisfaction et a donné son approbation.

Le Groupe a entendu et approuvé les candidatures des: Prof. Stefano Dorigo, Université de Florence, Italie, M. Semih Gemalmaz, Avocat, Turquie, Prof. Alfredo Moliterni, Université La Sapienza Roma, Italie, Mme Anikó Raisz, Ministre d'Etat, Hongrie, Prof. Bettina Schönborn-Haubold, Justus-Liebig-Universität Gießen, Allemagne, Prof. Angela Schwerdtfeger, Humboldt-Universität zu Berlin, Allemagne, et Prof. János Ede Szilágyi, Ferenc Mádl Institut de Droit comparé, Hongrie.